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De Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie (GGC) regelt en beheert de 
gemeenschapsbevoegdheden in het Brusselse Hoofdstedelijke Gewest die 
gemeenschappelijk zijn voor beide gemeenschappen. De GGC is onder meer bevoegd 
voor de zogenaamde ‘bipersoonsgebonden aangelegenheden’. De Gemeenschappelijke 
Gemeenschapscommissie vaardigt haar eigen wetgevende normen uit (ordonnanties) om 
deze ‘bipersoonsgebonden aangelegenheden’ te regelen. De GGC is ook bevoegd voor 
rechtstreekse bijstand aan personen in het Brusselse Hoofdstedelijke Gewest, zonder 
tussenkomst van specifieke instellingen, volgens het principe dat het Brusselse 
Hoofdstedelijke Gewest geen subnationaliteit kent.

De Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie bestaat uit een wetgevend orgaan (de 
Verenigde Vergadering) en een uitvoerend orgaan (het Verenigd College). Het Verenigd 
College van de Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie bestaat uit de ministers 
van de Gewestregering. Het Verenigd College wordt voorgezeten door de Minister-
Voorzitter van de Regering. Als uitvoerende macht neemt het Verenigd College de 
verordeningen en besluiten ter uitvoering van de ordonnanties van de GGC.

Het Verenigd College van de Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie is heel 
concreet samengesteld uit:

 de vier ministers van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering met beslissende stem;
 de voorzitter van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering die het Verenigd College 

voorzit en een raadgevende stem heeft; een Brussels lid van de Franse 
Gemeenschapsregering en een Brussels lid van de Vlaamse Regering die door hun 
respectieve regering zijn aangewezen, met raadgevende stem. 

M.b.t. dit laatste stelt artikel 76 van de bijzondere wet met betrekking tot de Brusselse 
instellingen van 12 januari 1989 immers dat het Brussels lid van de Vlaamse Regering de 
vergaderingen van het Verenigd College van de GGC bijwoont met raadgevende stem. 
Dit artikel is duidelijk, ook al is de GGC wel degelijk een autonoom bestuur en bestaat er 
niet direct een hiërarchische band tussen de Vlaamse Gemeenschap en de GGC, zoals 
deze er wel is met de VGC (Vlaamse Gemeenschap is toezichthouder).

Volgens het antwoord van de minister op een schriftelijke vraag van Karl Vanlouwe (nr. 9 
van 3 oktober 2016) woonde de minister tijdens het politieke jaar 2015-2016 geen 
enkele van de veertig vergaderingen bij van het Verenigd College van de 
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Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie (GGC). Het uitgangspunt van de minister 
is dat hij niet intervenieert in ‘Brusselse’ dossiers. Hij volgt de werkzaamheden van het 
college wel nauwgezet op. Afhankelijk van de agenda en de dossiers die zich aandienen, 
treedt hij faciliterend op. Zo nam zijn kabinet in het begin van deze legislatuur voor een 
aantal belangrijke dossiers het initiatief om de bevoegde ministers in de GGC en de 
Vlaamse Regering samen te brengen “met het oog op een zo goed mogelijke regeling 
voor de Brusselaar”. De minister stelde tevens dat hij geen formeel verslag uitbrengt aan 
de Vlaamse Regering over de vergaderingen van het college van de GGC. De uitwisseling 
van informatie gebeurt immers in functie van specifieke dossiers.

1. Hoeveel vergaderingen van het Verenigd College van de GGC waren er in het 
politieke werkjaar 2016-2017 en zijn er al geweest in het politieke werkjaar 2017-
2018?

2. Hoeveel vergaderingen van het Verenigd College van de GGC woonde de minister in 
2016-2017 en 2017-2018 bij?

3. In welke dossiers is de minister tijdens de beide vermelde politieke werkjaren 
‘faciliterend’ opgetreden en bracht hij de Vlaamse Regering dus in contact met de 
bevoegde ministers in de GGC? Wat waren hier de resultaten van?
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1. Voor 2016-2017 (15/09/2016 tot 21/08/2017): 39 zittingen
Voor 2017-2018 (07/09/2017 tot 14/05/2018): 30 zittingen

2. Ik woonde tijdens vermelde politieke jaren geen vergaderingen van het Verenigd 
College van de GGC bij. Zoals reeds in eerdere debatten in de commissie Brussel en 
De Rand werd gezegd, volg ik de werkzaamheden van het Verenigd College wel op 
via bilaterale contacten en op kabinetsniveau.  

3. In de volgende twee belangrijke dossiers werd faciliterend opgetreden:
Inburgering Brussel
Zowel op het niveau van de ordonnantie als op het niveau van het 
samenwerkingsakkoord werden/worden de verschillende standpunten van de 
bevoegde ministers uitgewisseld. Gezien de jarenlange ervaring van Vlaanderen 
inzake inburgering en integratie bleek onze expertise een meerwaarde in het geheel 
van het proces. Er werden verschillende overlegmomenten tussen de bevoegde 
ministers georganiseerd. Dit resulteerde reeds in een (goedgekeurde) ordonnantie die 
zowel binnen het Verenigd College van de GGC als Vlaanderen een zekere draagvlak 
heeft. Op dit moment is het noodzakelijke samenwerkingsakkoord in opmaak. Ook 
hier wordt op een dezelfde manier te werk gegaan en zijn er regelmatig contacten 
tussen de betrokken kabinetten met de bedoeling  te komen tot een gedragen 
akkoord.

De Vlaamse Sociale Bescherming (VSB)
Gegeven de complexiteit van dit dossier is ook hier een zekere faciliterend optreden 
gewenst. Zo werd in het kader van de opmaak van het Vlaams decreet VSB 
regelmatig informatie uitgewisseld tussen de Brussels en Vlaamse bevoegde 
ministers. Dit resulteerde in een Vlaams decreet VSB waarbij er de nodige aandacht 
werd besteed aan de uitrol van de VSB in het Brusselse Hoofdstedelijk Gewest. De 
specifieke “Brussel elementen” in het decreet VSB werden uitvoerig besproken tijdens 
de gedachtewisseling in de commissie Brussel en De Rand (d.d. 18 april 2018).

Op GGC-niveau is men momenteel bezig met het uittekenen van de krijtlijnen van de 
zelfredzaamheidsheidsverzekering. Indien gewenst zal ook hier faciliterend 
opgetreden worden.  

Voor andere dossiers zoals de kinderbijslag werden de ontwikkelingen op zowel 
Brussels als Vlaams niveau nauwgezet opgevolgd.


